

Σε νέα εποχή η ασφάλιση των ελεύθερων επαγγελματιών

Την Παρασκευή 28 Φεβρουαρίου, μετά την ψήφιση του νομοσχεδίου στην Ολομέλεια της Βουλής, θα ανοίξει η διαδικτυακή πλατφόρμα του e-ΕΦΚΑ (www.efka.gov.gr/epilego/) μέσω της οποίας οι ασφαλισμένοι ελεύθεροι επαγγελματίες, αυτοαπασχολούμενοι και αγρότες θα μπορούν να επιλέξουν ελεύθερα, **έως και τις 13 Μαρτίου 2020**, την ασφαλιστική κατηγορία που επιθυμούν, ακολουθώντας τα αναλυτικά βήματα που θα έχουν αναρτηθεί στην ιστοσελίδα.

Από φέτος, οι μη μισθωτοί θα μπορούν να επιλέγουν ελεύθερα την ασφαλιστική τους κατηγορία σε ετήσια βάση, ανεξάρτητα από το εισόδημά τους και τα χρόνια εργασίας τους, καθορίζοντας οι ίδιοι το ύψος της μελλοντικής τους σύνταξης.

Η επιλογή της ασφαλιστικής κλάσης θα γίνεται στις αρχές κάθε έτους χωρίς δυνατότητα αλλαγής εντός τους έτους.

Οι απασχολούμενοι και οι ελεύθεροι επαγγελματίες θα κατατάσσονται στις έξι (6) κάτωθι ασφαλιστικές κατηγορίες και το ποσό της μηνιαίας ασφαλιστικής εισφοράς θα είναι ως εξής:

έως 5 έτη	€ 126
1η κατηγορία	€ 220
2η κατηγορία	€ 262
3η κατηγορία	€ 312
4η κατηγορία	€ 373
5η κατηγορία	€ 445
6η κατηγορία	€ 576

Όσοι δεν επιλέξουν ασφαλιστική κατηγορία, θα ενταχθούν αυτομάτως στην ελάχιστη υποχρεωτική κατηγορία για όλο το τρέχον έτος.

Η επιλογή των ανώτερων ασφαλιστικών κατηγοριών οδηγεί και σε υψηλότερες συνταξιοδοτικές παροχές ενώ η σταθεροποίηση της εισφοράς υγείας σε ενιαίο ποσό από την δεύτερη ασφαλιστική κατηγορία και άνω, κατευθύνει το υπόλοιπο ποσό της εισφοράς υγείας στην κύρια σύνταξη βελτιώνοντας ακόμα περισσότερο την τελική συνταξιοδοτική παροχή.

Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας επιλογής κατηγορίας, ο e-ΕΦΚΑ θα αναρτήσει στις 16 Μαρτίου τα νέα ειδοποιητήρια για τις εισφορές Ιανουαρίου 2020, οι οποίες θα πρέπει να πληρωθούν μέχρι την Παρασκευή 20 Μαρτίου.

Τέλος οι διπλές εισφορές στην παράλληλη ασφάλιση

Με τις νέες ρυθμίσεις οι μισθωτοί που απασχολούνται και ως ελεύθεροι επαγγελματίες (δηλαδή αμείβονται με μπλοκάκι) θα έχουν τη δυνατότητα να απαλλαγούν από διπλές εισφορές. Η βασική προϋπόθεση είναι ο μισθωτός να καταβάλλει από τις εισφορές της μισθωτής εργασίας € 252 το μήνα.

Οι ασφαλισμένοι που καλύπτουν από τον μισθό τους το ποσό της εισφοράς θα απαλλάσσονται πλήρως από τις εισφορές στο μπλοκάκι. Σε περίπτωση που δεν καλύπτεται το ποσό της εισφοράς από τη μισθωτή τους εργασία τότε θα πρέπει να καλύπτουν οι ίδιοι το υπολειπόμενο ποσό.